
Czy są pytania, na które tylko
filozof może odpowiedzieć? 

Wielkie pytania małych filozofów



Oczywiście, są takie pytania. To te, które dotyczą filozofii
rozumianej jako dyscyplina akademicka. Często wydają się
trudne, ale też całkowicie niezrozumiałe 😊  Powyższe pytanie
mnie zaciekawiło, bo jest to pytanie o pytania, a to przecież
bardzo ważna, filozoficzna kwestia. Zastanówmy się: co jest
ważniejsze, pytanie, czy odpowiedź? Zdecydowana większość z
tych, którym zadałem to pytanie odpowiedziała, że ważniejsza
jest odpowiedź, gdyż ona przynosi nam (przynajmniej tak się
wydaje) jakąś nową wiedzę, rozwiązanie problemu itp. Ale czy
istniałyby odpowiedzi bez pytań, a tym samym rozwiązania
poruszanych (a właściwie nieporuszanych) problemów? No
właśnie! Zadawanie pytań jest niezwykle ważne. Szczególnie
istotnym jest zadawanie dobrych, chociaż niekiedy trudnych
pytań. Z drugiej strony, być może najważniejsze są takie, na
które teraz nie potrafimy znaleźć odpowiedzi, ale za to inspirują
nas do działania i myślenia. Filozofia to sztuka zadawania
pytań!

Odpowiedź filozofa


